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[Boligministeren.] 
sekvens af den ny hypotekforeningslov, idet 
det må forekomme urimeligt, at kreditfore- 
ningerne, som får førsteprioritets panteret, 
skal opkræve højere bidrag end hypotek- 
foreningerne på andenprioritetens plads. 

Som sagt er de to foreslåede ændringer 
kun af teknisk karakter. En almindelig re- 
vision af loven trænger sig på. Men da hy- 
potekforeningsloven af 4. juni 1964 endnu 
kun har virket i godt 1 år og under hensyn 
til den ændring i kommunestrukturen, som 
foregår i disse år, må en sådan revision nok 
vente nogen tid endnu. Jeg har ikke ment, 
at de foreslåede ændringer kan vente herpå. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærknin- 
gerne til lovforslaget, skal jeg anbefale for- 
slaget til folketingets velvillige behandling. 

Socialministeren (Bundvad): Herved til- 
lader jeg mig for det høje ting at frem- 
sætte forslag til lov om ændring i lov om 
invalidepension m. v. (Om invalideforsik- 
ringsfonden). 

Den 27. januar dette år har jeg her i 
tinget fremsat forslag til lov om ændring 
af revalideringsloven. 

Ved det nævnte lovforslag er det fore- 
slået, at der oprettes et særligt revalide- 
rings- og forsorgsdirektorat. Der kan her- 
ved ske en samling og forenkling af en 
række administrative funktioner. 

Det er endvidere foreslået, at invalide- 
forsikringsrettens revalideringsafdeling skal 
omdannes til et revalideringsnævn med re- 
validerings- og forsorgsdirektøren som for- 
mand. 

Det her foreliggende lovforslag er foran- 
lediget af det nævnte forslag om ændring 
af revalideringsloven. 

Forslaget går ud på, at de afgørelser om 
ydelse af lån til invalidepensionister af in- 
valideforsikringsfondens midler, der hidtil 
er blevet truffet af invalid efor sikr ingsr et- 
ten, i fremtiden henlægges til revaliderings- 
nævnet. 

Endvidere foreslås det, at bestyrelsen af 
invalideforsikringsfonden efter oprettelsen 

af det nye direktorat overgår fra direktø- 
ren for sygekassevæsenet til revaliderings- 
og forsorgsdirektøren. 

Endelig foreslås det, at invalideforsik- 
ringsfondens regnskaber, der hidtil ér revi- 
deret i forbindelse med regnskaberne for 

i direktoratet for sygekassevæsenet, skal re- 
videres sammen med regnskaberne for det 
nye direktorat. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbe- 
fale lovforslaget til det høje tings velvillige 
behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af reguleringstidspunktet for arbejds- 
løshedsunderstøttelse i 1966. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
106) findes i tidenden sp. 3323). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 114 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
uddannelse af skovteknikere. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 37) 
findes i tidenden sp. 2858). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Teichert: Udvalget har afholdt et møde 
mellem anden og tredje behandling, , og . 
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[Teichert.] 
herunder har vi haft et samråd med land- 
brugsministeren. 

Der har indsneget sig en lille redaktionel 
fejl i betænkningen til anden behandling; 
denne fejl er der blevet gjort opmærksom 
på, og jeg kan herefter på hele udvalgets 
vegne indstille lovforslaget til vedtagelse 
uændret. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 119 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om garantier eller lån til 
bygning af mindre fragtskibe. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 32) 
findes i tidenden sp. 3290). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om køb på afbetaling. 

(Lovforslaget (nr. 109) findes i tillæg A. 
sp. 1265, fremsættelsen i tidenden sp. 3239). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Lis Groes: Bestræbelserne for at begrænse 
forbruget af hensyn til økonomisk balance 
har gang på gang aktualiseret spørgsmålet 
om revision af afbetalingsloven, så at den 
i højere grad kunne komme til at virke som 

et konjunkturpolitisk instrument. For at 
få problemerne omkring hele afbetalings- 
loven nærmere belyst nedsatte justitsmini- 
steren sidste efterår, i august måned, en 
ekspertgruppe, og jeg vil gerne takke for 
den udmærkede beretning, vi har fået 
som resultat af udvalgets arbejde. Jeg vil 
også takke for den utrolige fart, man har 
haft på i udvalget, så vi har kunnet få hele 
denne redegørelse så hurtigt. 

Når vi i dag står over for et lovforslag 
om stramning af afbetalingsloven, kan man 
egentlig ikke sige, at dette lovforslag kom- 
mer som et resultat af eksperternes arbejde. 
Det kan jo trøste de mange, der er bekymret 
for, at vi herinde i for høj grad lader os 
lede af eksperter. Så vidt jeg har kunnet 
læse redegørelsen, går den nemlig ud på, 
at man ikke har den helt store tillid til 
afbetalingsloven som et konjunkturpolitisk 
instrument. Ydermere kan man ud af 
redegørelsen læse, at vi her i folketinget 
har haft et tilsvarende forslag fremme i 
1953-54, og at man dengang i folketings- 

- udvalget ændrede lovforslaget til den nu- 
gældende lov; man satte udbetalingen på 
på de 20 pct. ned til 15 pet., i visse tilfælde 
til af afbetalingsprisen. 

Men tilbage bliver naturligvis, at man i 
en stramning af afbetalingsloven har håbet 
om, at det kan bidrage til nogen fremme af 
den private opsparing. Et andet forhold, 
som jeg, også må tillægge eIl betydelig 
vægt, er, at vi her sidsté år har set, at 
ikke mindre end 46.000 afbetalingsforret- 
ninger endte hos fogden. Det vil altså sige, 
at man kan håbe, åt de ændringer, der nu 
vil finde sted, vil få de mindre kåpital- 
stærke til at afstå fra at gå ind i en afbe- 
talingshandel, og at ændringerne derfor 
kan bidrage til en vis sanering. 

Et  af de problemer, der melder sig, når 
man vil gøre noget specielt ved afbetalings- 
handelen, er, at der er andre muligheder 
for at få kredit. Vi ved jo, at kontosalget 
er meget udbredt, og det spørgsmål melder 
sig, om man ikke blot i stedet vil gå over 
på en anden kreditform. 

Et andet; problem er, at det er ganske 
bestemte varegrupper, der sælges under 
afbetalingssystemet, og at man derfor kan 
befrygte, at en stramning af afbetalings- 
handelen ensidigt kommer til at ramme disse 
varegrupper. 


